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TEKNISK NÄMND  PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum: 2021-09-28  

 

Ordförandes signatur  Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 

     

 

Plats och tid Svedala kommunhus, sammanträdesrum Aggarp och deltagande på distans, 
tisdagen den 28 september 2021 kl 17:12 – 20:30, ajournerat 18:09 – 18:20,  
19:34 – 19:40. 

Beslutande Ledamöter 

Se närvarolista på sida 2 

 Tjänstgörande ersättare 

Se närvarolista på sida 2 

Övriga närvarande Se närvarolista på sida 2 

Justerare Erik Stoy 

Justeringens plats och datum Digitalt signerat samt Svedala kommunhus, Miljö och teknik, 2021-10-04 
 
Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 101-117 

 Pia Lindberg  

 Ordförande 

  

 Per Olof Lindgren  

 Justerare 

Signeras digitalt, se sista sidan  

 Erik Stoy  
 
 Anslagsbevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Teknisk nämnd 

Sammanträdesdatum 2021-09-28 

Anslaget sätts upp 2021-10-05 Anslaget till och med 2021-10-28 

Förvaringsplats för protokollet Svedala kommunhus, Miljö och teknik 
 

Underskrift 

  

 Pia Lindberg  
 Utdragsbestyrkande  
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Närvarolista 

Beslutande  

Ledamöter 

Erik Stoy (M), 1:e vice ordförande 
Sverker Nordgren (M)     deltar på distans 
Per Olof Lindgren (L), Ordförande 
Henrik Corneliussen (SD), 2:e vice ordförande 
Valentin Jovanovic (S)     deltar på distans 
Daniel Forsberg (MP)     deltar på distans 

Tjänstgörande ersättare 

Monalisa Flamander (SD) ersätter Anders Nilsson (SD)   deltar på distans 

Ersättare och insynsplatser 

Ewa Lennerling (M)     deltar på distans 
Per Belander (C)     deltar på distans 
Jan-Olof Nilsson (BP)     deltar på distans 
 

Övriga närvarande (personalföreträdare, tjänstepersoner m.fl.) 

Fredrik Löfqvist, teknisk chef 
Pia Lindberg, nämndsekreterare 
Alexandra Pamp, administrativ chef    deltar på distans 
Alf Rasmussen, projektchef §§ 101-103    deltar på distans 
Andreas Johansson, controller    deltar på distans 
Annci Svensson, servicechef §§ 103-111                         deltar på distans 
Annette Bengtsson, trafikingenjör §§ 101-107   deltar på distans 
Ingrid Edling, VA-chef     deltar på distans 
Jörgen Järevang, projektledare §§ 101-103   deltar på distans 
Johanna Andersson, gatu- och parkchef    deltar på distans 
Karin Gullberg, stadsarkitekt §§ 101-110    deltar på distans 
Allmänhet § 102 
 
 
 

 

M Moderaterna BP Barapartiet 

S Socialdemokraterna MP Miljöpartiet 

SD Sverigedemokraterna C Centerpartiet 

L Liberalerna V Vänsterpartiet 

ÄS Älska Svedala KD Kristdemokraterna 
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Ärendelista 

§ 101 
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§ 102 
Svar på Idé Svedala - förslag om anläggande av toalett i Bara ........................... 5 

§ 103 
Information om renovering av vattenledning i Porsgränd och 
Tibastgränd i Bara, utförande av ramavtalsentreprenör. ...................................... 6 

§ 104 
Svar på Idé Svedala - förslag cykelpump i Bara .................................................. 7 

§ 105 
Information om ansökan om statlig medfinansiering till åtgärder på det 
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§ 106 
Gång- och cykelvägsplan 2021 ........................................................................... 9 

§ 107 
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§ 108 
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§ 109 
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§ 110 
Återremiss Förslag till ny måltidspolicy 2021 för Svedala kommun.................... 13 

§ 111 
Yttrande på remiss - Synpunkter med anledning av 
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av kadmium vid Malmö Airport .......................................................................... 16 

§ 112 
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§ 113 
Justering av VA-taxan 2022 .............................................................................. 19 

§ 114 
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§ 116 
Anmälan av delegationsbeslut 2021-09-28 ....................................................... 23 
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§ 101  

Ändring av dagordning 

Dnr 10484  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar  

i enlighet med ordförandens förslag.  

     

Sammanfattning av ärendet 
Ordförande föreslår 

att ärende nummer 4 ”Information om förslag till enhetlig hyressättning för hyra 
av kanslilokaler/klubbrum” utgår vid sittande möte, 

att ärende nummer 12 ”Svar på Idé Svedala - förslag om anläggande av toalett i 
Bara” föredras som nummer 2 på dagordningen och att förslagsställare tillåts 
närvara vid punkten. 
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§ 102  

Svar på Idé Svedala - förslag om anläggande av 
toalett i Bara 

Dnr 2021-000170  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar  

att avslå förslaget om toalett vid Bara Backar.        

     

Sammanfattning av ärendet 
Ett Idé Svedala-förslag har inkommit med önskemål om en offentlig toalett vid 
Bara Backar. Platsen har börjat användas av många kommuninvånare och blivit 
ett populärt utflyktsmål i Bara. Därav önskas en offentlig toalett på platsen. 43 
personer har röstat för och 1 emot förslaget.  

Anläggande av en offentlig toalett är en dyr investering och ger en hög 
driftskostnad som det idag inte finns avsatt budgetmedel för. Toaletten på 
Stortorget i Svedala kostade 1,5 Mkr i inköp samt tillkommande 
anläggningsavgifter. Driftkostnaden för denna toalett är ca 250 tkr/år. 

I samråd med stadsarkitekt och gatu- och parkenheten föreslås frågan om 
offentlig toalett vid Bara Backar att avslås då det i dagsläget inte finns möjlighet 
till utbyggnad av toalett med hänvisning till de ekonomiska förutsättningarna 
som krävs.  

 

Ärendet föredras av gatu- och parkchef Johanna Andersson.         

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse om Svar på Idé Svedala - förslag om anläggande av toalett i 
Bara 2021-09-14 

Idé Svedala - förslag om anläggande av toalett i Bara             

     

Beslut skickas till 
Förslagsställare 

Stabschef 
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 § 103  

Information om renovering av vattenledning i 
Porsgränd och Tibastgränd i Bara, utförande av 
ramavtalsentreprenör. 

Dnr 2021-000126  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 

att notera informationen.            

Sammanfattning av ärendet 
Objektet avser ny förläggning av vattenledningar, med tillhörande 
servisomkopplingar samt byte av brandposter. I entreprenaden ingår även byte 
av enstaka rännstensbrunnar. Befintligt spillvattensystem och befintligt 
dagvattensystem ska i övrigt förbli intakta. 

Svedala kommun kommer i egen regi att såga ner häckar och träd som är 
placerade på kommunalägd mark mellan gång- och cykelväg och 
fastighetsgräns till marknivå, det vill säga ett generellt 1–1,5 m brett område på 
båda sidor av gång- och cykelvägar. Omfattning av rivning av häckar som står i 
tomtgräns utförs i enlighet med grönyteplanen.  

Grönytorna på kommunens mark kommer att återställas till gräsmatta när 
ledningsarbetena är klara under våren 2022. De buskage som tagits bort 
kommer inte att ersättas av kommunen. Eventuella markskador på privat 
fastighet kommer att återställas i samband med att kommunens egen mark 
återställs med gräsmatta. 

Kommunen har i god tid informerat om de planerade arbetena och utskick till 
fastighetsägare har gjorts 2020-12-18 och 2021-03-10. 

Renoveringen av vattenledningen utförs av vår ramavtalsentreprenör VA-
gruppen och material och tjänster köps av våra ramavtalsleverantörer. Ingen 
bankgaranti utfärdas i projektet.  

Ärendet föredras av projektledare Jörgen Järevang.       

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse om Information om renovering av vattenledning i Porsgränd 
och Tibastgränd i Bara, utförande av ramavtalsentreprenör 2021-09-09 

Brevutskick 2020-12-18 med detaljkarta  

Brevutskick 2021-03-10 

Översikt arbetsområde 

Grönyteplan 2017-09-05                 
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§ 104  

Svar på Idé Svedala - förslag cykelpump i Bara 

Dnr 2021-000138  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar  

att bifalla Idé Svedala förslaget och ge gatu- och parkenheten i uppdrag att 
sätta upp en cykelpump i Bara vid Värbytorget.        

     

Sammanfattning av ärendet 
Ett Idé Svedala förslag har inkommit som föreslår att minst en cykelpump ska 
sättas upp i Bara för att uppmuntra och underlätta användandet av cykel. 124 
personer har röstat för och 2 emot förslaget.  

Att utveckla cykelvägnätet ligger i linje med kommunens ambition om att öka 
cykling genom att utveckla cykelvägnätet. En tryckluftsanläggning föreslås 
anläggs vid Värbytorget. Kostnaden har beräknats till drygt 35 000 kr exklusive 
anläggande och anslutning.       

 

Ärendet föredras av trafikingenjör Annette Bengtsson. 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse om Idé Svedala förslag – förslag om cykelpump i Bara  

2021-08-30 

Idé Svedala förslag – förslag om cykelpump i Bara 2021-05-31      

     

     

Beslut skickas till 
Gatu- och parkenheten 

Förslagsställare 

Stabschef 
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§ 105  

Information om ansökan om statlig 
medfinansiering till åtgärder på det kommunala 
väg- och gatunätet 2022 i Skåne län 

Dnr 2021-000107  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 

att notera informationen.        

     

Sammanfattning av ärendet 
Varje år erbjuds kommunen att ansöka om statlig medfinansiering till åtgärder 
på det kommunala väg- och gatunätet. Trafikingenjören och gatu- och 
parkchefen presenterar objekt där man ansökt om medfinansiering.      

 

Ärendet föredras av trafikingenjör Annette Bengtsson.    

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse om statlig medfinansiering till åtgärder på det kommunala väg- 
och gatunätet 2022, 2021-09-20         
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§ 106  

Gång- och cykelvägsplan 2021 

Dnr 2020-000421  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 

att anta föreslagen gång- och cykelvägsplan, 

att under 2022 anlägga en gång- och cykelväg längs Norra Ellenborgsgatan 
mellan Börringevägen och befintlig cykelväg längre norrut inom den 
ekonomiska ramen för cykelvägar, samt 

att inom ramen för trafiksäkerhetsåtgärder anlägga  

- farthinder på Sjödikenvägen där gång- och cykelvägen korsar vägen strax norr 
om bron över E65 

- farthinder på Toftavägen där gång- och cykelvägen korsar Toftavägen mellan 
Vårgatan och infarten till vårdcentralen 

- 5 nya cykelöverfarter införs i korsningspunkter som är hastighetssäkrade.          

Sammanfattning av ärendet 
Tekniska nämnden beslutade 2020-10-09 § 107 att uppdra åt gatu-och 
parkenheten att ta fram en reviderad gång- och cykelvägsplan. Planen 
redovisar förslag till att utveckla det kommunala gång- och cykelvägnätet med 
fokus på utbyggnad av gång- och cykelvägar inom tekniska nämndens 
ekonomiska ram.  

Under 2022 föreslås en utbyggnad av gång- och cykelväg längs Norra 
Ellenborgsgatan mellan Börringevägen och befintlig cykelväg längre norrut 
inom den ekonomiska ramen för cykelvägar.  

Inom ramen för trafiksäkerhetsåtgärder föreslås att: 

- farthinder anläggs på Sjödikenvägen där gång- och cykelvägen korsar vägen 
strax norr om bron över E65  

- farthinder anläggs på Toftavägen där gång- och cykelvägen korsar Toftavägen 
mellan Vårgatan och infarten till vårdcentralen samt  

- 5 nya cykelöverfarter införs i korsningspunkter som är hastighetssäkrade.  

Förslaget till utbyggnader under 2022 har diskuterats med 
trafiksäkerhetsgruppen, som ställer sig positiv till utbyggnaden.     

Ärendet föredras av trafikingenjör Annette Bengtsson. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse om gång- och cykelvägsplan 2021, 2021-09-02 

Gång- och cykelvägsplan 2021                 
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§ 107  

Information om ersättning till enskilda väghållare 

Dnr 2019-000001  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 

att notera informationen.       

     

Sammanfattning av ärendet 
Lagligheten i beslutet om att inte ge bidrag till enskilda vägar har ifrågasatts. En 
redovisning har gjorts som visar att beslutet har tagits på laglig grund.         

 

Ärendet föredras av trafikingenjör Annette Bengtsson. 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse om Information om ersättning till enskilda väghållare  

2021-08-18 

Författningssamling 3:07 Regler om bidrag till enskilda vägar 

Synpunkt 2021-08-17       

     

     

Beslut skickas till 
Bara By:s samfällighet 
1:e vice ordförande tekniska nämnden 
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§ 108  

Utvärdering av höggräsytor 

Dnr 2021-000160  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 

att notera informationen.        

     

Sammanfattning av ärendet 
Under 2021 har skötseln av gräsmattor förändrats då andelen höggräs ökats 
med ca 250 000 kvm jämfört med tidigare år. I procent räknat har det skett en 
ökning av höggräsytor från ca 30% till ca 55% av kommunens alla gräsytor. 
Detta har gett en ökad biologisk mångfald, minskat ekonomiskt utfall och 
många synpunkter kring förändringen. En utvärdering av denna förändring har 
gjorts som redovisas.   

Socialdemokraterna efterfrågade vid nämndens möte 2021-08-24 § 98 en 
utvärdering av införandet av höggräsytor.  

 

Ärendet föredras av gatu- och parkchef Johanna Andersson. 

       

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse om Utvärdering av höggräsytor 2021-09-14 

Karta, Gräsytor 2021 Svedala 

Karta, Gräsytor 2021 Klågerup 

Karta, Gräsytor 2021 Bara 

Kartor Ängssådd, åtgärder för biologisk mångfald 2021   

     

     

Beslut skickas till 
Socialdemokraterna (Valentin Jovanovic) 
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§ 109  

Svar på Idé Svedala - förslag om gräsklippning 

Dnr 2021-000146  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 

att avslå Idé Svedala-förslaget om förslag om gräsklippning med hänvisning till 
ekonomisk ram, samt 

att verka för delvis återtagande av gräsklippning i Svedala kommun i enlighet 
med alternativ 2 i tjänsteskrivelsen genom att lägga förslag om att utöka 
ekonomisk ram i framtida budgetarbete.          

     

Sammanfattning av ärendet 
Under 2021 har skötseln av gräsmattor förändrats då andelen höggräs ökats 
med ca 250 000 kvm jämfört med tidigare år. I procent räknat har det skett en 
ökning av höggräsytor från ca 30% till ca 55% av kommunens alla gräsytor. 
Detta har gett en ökad biologisk mångfald, minskat ekonomiskt utfall och 
många synpunkter kring förändringen. En utvärdering av denna förändring har 
gjorts som redovisas.   

 

Ärendet föredras av gatu- och parkchef Johanna Andersson.   

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse om Svar på Idé Svedala - förslag om gräsklippning 2021-09-14 

Tjänsteskrivelse om Utvärdering av höggräsytor 2021-09-14   

Idé Svedala - förslag om gräsklippning 

     

     

Beslut skickas till 
Förslagsställare 

Stabschef 

Controller 
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§ 110  

Återremiss Förslag till ny måltidspolicy 2021 för 
Svedala kommun 

Dnr 2020-000362  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar  

att föreslå kommunfullmäktige att anta måltidspolicy för Svedala kommun,  

att ”I maträtter innehållande någon form av kött ska proteinet endast vara 
animaliskt”, ersätts ordet endast med i huvudsak. Det vill säga att meningen 
lyder, ”I maträtter innehållande någon form av kött skall proteinet i huvudsak 
vara animaliskt.”, samt  
 
att under rubriken Trivsam, som sista mening i andra stycket lägga till en 
mening, "I måltidssituationen ska ej förekomma några tävlingsmoment.”. 

     

Sammanfattning av ärendet 
Ny reviderad måltidspolicy är framtagen, det är måltidsservice som stått för 
framtagandet. För att skapa samsyn har, Vård och Omsorg samt Utbildning 
deltagit i olika forum under framtagandet. Det har varit av stor vikt att alla 
känner delaktighet och möjlighet till påverkan under framtagandet av 
måltidspolicyn. Måltidspolicyn skall ägas av berörda, olika verksamheter har 
bidragit med sin del för att skapa helhetssyn. 

Hänsyn har tagits till remissyttranden från utbildningsnämnd, socialnämnd, 
pensionärsråd, funktionsrättsrådet och ungdomsrådet. 

I gällande förslag har även revideringar gjorts med hänsyn till återremissen från 
kommunstyrelsen. Korrigeringar till följd av synpunkter kan läsas i bilaga 
markerade med rött i reviderat förslag.    

 

Ärendet föredras av servicechef Annci Svensson. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse om förslag till ny måltidspolicy 2021 för Svedala kommun  

2021-09-09 

Slutgiltig version av Måltidspolicy 2021 för Svedala kommun 

Reviderad måltidspolicy 2021-09-16 

Reviderad måltidspolicy rödmarkerade ändringar 2021-09-16 

Protokollsutdrag med yrkande Kommunstyrelsen 2021-06-26 § 166   
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Yrkanden 
Daniel Forsberg (MP) yrkar på tillägg och ändring i måltidspolicyn under 

rubriken Miljösmart/Val av livsmedel:  

- Tilläggsyrkande: Meningen ”Våra måltider planeras så att vegetabilier 
ökas” ska finnas kvar i texten. 

- Ändringsyrkande: I meningen ”I maträtter innehållande någon form av 
kött ska proteinet endast vara animaliskt”, ordet endast ersätts med i 
huvudsak. Det vill säga att meningen lyder, ”I maträtter innehållande 
någon form av kött ska proteinet i huvudsak vara animaliskt”. 

Erik Stoy (M) yrkar på tillägg att under rubriken Trivsam, som sista mening i 
andra stycket lägga till en mening, "I måltidssituationen ska ej förekomma några 
tävlingsmoment.”     
    

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns liggande förslag till beslut innebärande att 
föreslå kommunfullmäktige att anta måltidspolicy för Svedala kommun, samt två 
tilläggsyrkanden och ett ändringsyrkande.   
 
Ordförande föreslår tekniska nämnden följande beslutsgång: att först besluta 
om liggande förslag och att därefter behandla de olika yrkandena. 
 
Ordföranden föreslår tekniska nämnden att besluta enligt liggande förslag, vilket 
tekniska nämnden bifaller.  
 
Ordförande ställer Daniels Forsbergs (MP) tilläggsyrkande om ”Våra måltider 
planeras så att vegetabilier ökas” mot liggande förslag och finner att liggande 
förslag bifalls. 
 
Votering begärs och genomförs. 
 
Ordförande ställer följande voteringsproposition; den som vill bifalla liggande 
förslag röstar Ja, den som önskar bifalla Daniel Forsbergs (MP) förslag om 
tillägg röstar Nej. 
 
Ja-röster: Erik Stoy (M), Sverker Nordgren (M), Per Olof Lindgren (L), Henrik 
Corneliussen (SD), Monalisa Flamander (SD). 
Nej-röster: Valentin Jovanovic (S), Daniel Forsberg (MP). 

Omröstningsresultat: 5 Ja mot 2 Nej. 

Ordförande konstaterar att liggande förslag bifalls. 

Ordförande ställer Daniels Forsbergs (MP) ändringsyrkande om ”I maträtter 
innehållande någon form av kött ska proteinet endast vara animaliskt”, ordet 
endast ersätts med i huvudsak. Det vill säga att meningen lyder, ”I maträtter 
innehållande någon form av kött ska proteinet i huvudsak vara animaliskt.” mot 
liggande förslag och finner att ändringsyrkandet bifalls.  
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Ordförande ställer Erik Stoys (M) tilläggsyrkande att under rubriken Trivsam, 
som sista mening i andra stycket lägga till en mening, "I måltidssituationen ska 
ej förekomma några tävlingsmoment.” mot liggande förslag och finner att 
tilläggsyrkandet bifalls. 
 
Ordförande konstaterar att tekniska nämnden beslutat 

att föreslå kommunfullmäktige att anta måltidspolicy för Svedala kommun,  

att ”I maträtter innehållande någon form av kött ska proteinet endast vara 
animaliskt”, ordet endast ersättas med i huvudsak. Det vill säga att meningen 
lyder, ”I maträtter innehållande någon form av kött ska proteinet i huvudsak 
vara animaliskt., samt  
 

att under rubriken Trivsam, som sista mening i andra stycket lägga till en 
mening, "I måltidssituationen ska ej förekomma några tävlingsmoment.”. 

     

Beslut skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 111  

Yttrande på remiss - Synpunkter med anledning 
av prövotidsredovisning och förslag på slutliga 
villkor avseende utsläpp av kadmium vid Malmö 
Airport 

Dnr 2017-000330  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar  

att föreslå kommunstyrelsen att lämna tjänsteskrivelsen som sitt yttrande till 
Mark- och Miljödomstolen vid Växjö tingsrätt.      

     

Sammanfattning av ärendet 
Swedavia har år 2013 meddelats tillstånd enligt miljöbalken för den fortsatta 
driften av verksamheten på Malmö Airport. I samband med prövningen ställde 
miljödomstolen krav på att hanteringen av spillvatten och dagvatten behövde 
utredas vidare av Malmö Airport genom en så kallad prövotidsredovisning.  

Vid Växjö tingsrätt, Mark- och miljödomstolen, har Swedavia AB ansökt om 
förlängd prövotid avseende den i deldomen den 28 juni 2013 i mål nr M 1452-
12 meddelade prövotidsutredning angående utsläpp av förorenande ämnen 
från ban- och flygplansavisning.  

Prövotidsutredning inklusive förslag till slutliga villkor med begränsningsvärden 
för utsläpp av kadmium till spillvattennätet skulle redovisas till mark- och 
miljödomstolen senast 2020-07-01. Prövotiden förlängdes till 2021-07-01 
genom deldom 2020-07-08. 

Under prövotiden mellan år 2013–2021 har verksamheten utrett förekomsten av 
och möjliga åtgärder mot kadmium i spillvattennätet. Bolaget uppger i sin 
prövotidsredovisning att resultatet av ett antal provtagningar av spillvatten från 
olika delar av flygplatsen, pekar på att kadmiumhalten är som högst i spillvatten 
från östra hangarområdet, där flygplan hanteras och genomgår serviceåtgärder.  

De åtgärder som bolaget har utrett är rening av flygplatsens samlade 
spillvatten, reningsfilter vid handfat, rening av handtvättsvatten i befintlig 
industrianläggning, extern rening av handtvättsvatten och renspolning av rör 
från byggnader med hangarverksamhet samt möjligheten att installera en egen 
reningsanläggning för rening av kadmium i utgående spillvatten.  

I prövotidsredovisningen presenterar Swedavia AB två slutliga villkorsförslag 
rörande kadmium i spillvattennätet. 

Villkorsförslag 1. Halten av kadmium i spillvatten vid punkten P5 får som 
begränsningsvärde och årsmedelvärde, räknat på kalenderår, maximalt uppgå 
till följande värden: 
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• 0,6 µg/l fram till och med 2024-12-31 

• 0,4 µg/ från till och med 2025-01-01 

Årsmedelvärdet ska baseras på flödes proportionella dygnsprover minst (1) 
gång per kalendermånad. Analys på proverna ska utföras av ackrediterat 
laboratorium. 

Villkorsförslag 2. Arbetet med att minska utsläppen av kadmium till spillvatten 
från verksamheten ska bedrivas med hjälp av ett åtgärdsprogram. Syftet med 
åtgärdsprogrammet är att på sikt nå målsättningsvärdet 0,1 µg/l kadmium som 
årsmedelvärde i spillvattnet. Arbetet ska redovisas i den årliga årsrapporten. 

 

VA-enheten har samordnat sitt svar med Bygg- och miljönämnden.  

 

Ärendet föredras av VA-chef Ingrid Edling. 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse om Yttrande på remiss om prövotidsredovisning 2021-09-21 

Remiss från kommunstyrelsen 2021-07-26 

Kungörelse 2021-07-20 från Mark- och miljödomstolen med 
prövotidsredovisning med förslag till slutliga villkor gällande utsläppen av 
kadmium till spillvattennätet från Swedavias verksamhet vid Malmö airport 
daterad 2021-06-17 

Rapport - Swedavia AB, redovisning av prövotidsutredning 

     

     

Beslut skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 112  

Renovering av avloppsreningsverket 

Dnr 2021-000183  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar  

att godkänna renovering av inlopp på Svedala avloppsreningsverk..     

Sammanfattning av ärendet 
Svedala avloppsreningsverk byggdes 1974. Reningsverket har moderniserats i 
omgångar. Senaste förnyelse har varit att effektivisera och modernisera 
slamavvattningen. Detta inkluderar en effektivisering i processen samt, inte 
minst, en dräglig arbetsmiljö för driftpersonalen. 

Den del av processen där spillvattnet kommer in och grovrening sker, har inte 
moderniserats sedan verket byggdes. 

Den lokal där spillvattnet kommer in är nu i ett sådant dåligt skick att det behövs 
renoveras. Den maskinella utrustningen är till stor del uttjänt och arbetsmiljön 
uppfyller ej aktuella krav på säkerhet och ergonomi för driftspersonal. 

Den utrustning som finns rensar inte tillräckligt väl inkommande spillvatten vilket 
belastar och sliter på utrustning och processer i senare delar i reningsverket. 

VA enheten har tagit fram en förstudie på vad som behöver göras samt 
beräknad kostnad för projektet. 

En ombyggnad och förnyelse av lokal och maskinell utrustning beräknas landa 
på 13,9 mnkr. I budget är avsatt 6 mnkr 2021, 7 mnkr 2022 och 2 mnkr 2023. 
Sammanlagt 15 mnkr för att inkludera även oförutsett.   

 

Ärendet föredras av VA-chef Ingrid Edling.        

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse om renovering av avloppsreningsverket 2021-08-24 

Protokoll från skyddsrond med Previa 

Sammanställning på åtgärdsbehov  

Investeringskalkyl från Sweco              

     

Beslut skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§ 113  

Justering av VA-taxan 2022 

Dnr 2021-000194  

Beslut 
Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige besluta 

att höja brukningstaxorna inom VA-taxan med 5 % från och med 2022-01-01, 

att upphäva uppdraget ”att göra en revidering av VA-taxans uppbyggnad för att 
kunna träda i kraft 2022-01-01” givet 2020-08-25 § 83, samt  

att ge Miljö och teknik i uppdrag att ta fram ett förslag på revidering av VA-
taxans uppbyggnad.        

     

Sammanfattning av ärendet 
En höjning av brukningsavgiften om 5 % föreslås, vilket är 2 procentenheter 
lägre än den nivå som låg i plan förra året för 2022. Först och främst beror det 
på att de taxor som tas in under 2021 gör att det underskott som fanns från 
2020 på ca -2,7 mnkr täcks i sin helhet och att ett överskott på ca +0,4 mnkr 
uppstår som behöver återställas till kollektivet.  

Orsaken till det stora överskottet 2021 kommer av en höjd förbrukning på grund 
av ökat hemarbete. Då rekommendationerna om hemarbete hävs från 29 
september 2021 räknar VA-enheten med att taxeintäkterna sjunker med ca 3,0 
mnkr till nästa år. Därmed föreligger ett visst höjningsbehov för att täcka de 
kostnader som finns i verksamheten samt den fondering som nämnden 
beslutade om 2021-08-24 § 95.  

I verksamhetens kostnader ligger medräknat att utöka personalstyrkan med två 
tjänster som VA-ingenjörer/strateger samt att övriga kostnader utökas med 500 
tkr för att kunna hantera garantibesiktningar. I övrigt är 2021 års kostnader 
uppräknat med 1,3 % och personalkostnaderna med 2,0 %.  

Det uppdrag som Miljö och teknik fick 2020-08-25 § 83 har under året sedan 
beslutet beretts i förvaltningen. Det har under denna beredning framkommit att 
den VA-taxa som Svedala kommun tillämpar sedan tidigare avviker på flera 
punkter från vad som är den standard som Svenskt Vatten utvecklat på basis 
av Lag (2006:412) om allmänna vattentjänster. Då dessa avvikelser har en stor 
påverkan på kommunens ekonomi behöver beredningstiden förlängas för att 
klargöra effekten av avvikelserna samt ge berörda verksamheter möjlighet att 
anpassa sina verksamheter utifrån den förändring som en ändrad VA-taxa 
innebär. En anpassning av Svedala kommuns VA-taxa till den standard som 
Svenskt Vatten utvecklat på basis av Lag (2006:412) om allmänna 
vattentjänster kommer att få konsekvenser som måste hanteras i kommunens 
budgetprocess.  
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En förändrad VA-taxa medför också betydande administrativa åtgärder för VA-
enheten då uppgifterna i abonnentregistret behöver revideras i betydande delar. 
Dessa administrativa åtgärder bedöms inte kunna genomföras innan 2022-01-
01. Av dessa anledningar föreslår förvaltningen att det uppdrag som gavs 2020-
08-25 § 83 tas bort och ersätts med ett nytt uppdrag.  

Anledningen till att ett uppdrag om att ändra VA-taxan fortsatt behöver ges är 
att de grunder som framfördes i § 83 2020-08-24 fortfarande gäller, det vill säga 
att tillse att taxan är ändamålsenlig och fördelar brukningstaxorna och 
anslutningsavgifterna rätt. Dock förslås ingen tidsgräns eftersom arbetet med 
VA-taxan avgörs av ifall Svedala kommun väljer att bli medlemmar i VA Syd 
eller inte. Frågan om medlemskap i VA Syd planeras att hanteras i 
kommunfullmäktige i februari 2022.      

 

Ärendet föredras av controller Andreas Johansson och VA-chef Ingrid Edling.     

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse om Justering av VA-taxan 2022, 2021-09-21 

Budget 2022 kapitalkostnad-utveckling VA 2022-2024, 2021-06-11 

Utökning av abonnentmängden medtagen i VA-taxans utveckling prognos 
2021-2024         

     

     

Beslut skickas till 
Kommunstyrelsen 

VA-chef 

Controller 
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§ 114  

Ekonomisk uppföljning per 31 augusti 2021 för 
teknisk nämnd 

Dnr 2021-000071  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 

att godkänna delårsrapporten, samt 

att översända delårsrapporten till kommunstyrelsen för vidare handläggning.        

     

Sammanfattning av ärendet 
Delårsrapporten per 31 augusti har nu färdigställts och visar på en 
helårsprognos för den skattefinansierade verksamheten på -1 200 tkr och en 
helårsprognos för den avgiftsfinansierade verksamheten på +2 400 tkr. 
Prognosen för investeringsbudgeten för den skattefinansierade verksamheten 
visar på ett överskott på -11,1 mnkr gentemot budget. Prognosen för 
investeringsbudgeten för den avgiftsfinansierade verksamheten visar på ett 
överskott på +16,8 mnkr gentemot budget.   

Åtgärdsplan för den skattefinansierade verksamheten, drift, är framtagen och 
består av att det konstateras att den byggsanktionsavgift som förorsakar 
nämndens prognostiserade underskott kommer att mötas av åtminstone lika 
stort överskott inom bygg- och miljönämnden och att kommunens resultat 
därmed inte påverkas. Då kommunens resultat inte påverkas behöver inte 
några korrigerande åtgärder vidtagas. I åtgärdsplanen konstateras också att en 
översyn av den låga debiteringsgraden på investeringsprojekt från nämndens 
fordon och maskiner behöver ske.  

 

Ärendet föredras av controller Andreas Johansson.         

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse om Uppföljningsrapport 3 per 2021-08-31 för teknisk nämnd 
2021-09-20 

Delårsrapport tekniska nämnden jan-aug 2021             

     

Beslut skickas till 
Kommunstyrelsen 

Teknisk chef 
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§ 115  

Ombudgetering av 2021 års investeringsbudget 
för avgiftsfinansierad verksamhet teknisk nämnd 

Dnr 2021-000185  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar  

att godkänna ombudgeteringen mellan projekt inom VA-verksamheten enligt 
skrivelse då ombudgeteringen inte går över de totalt tilldelade 
investeringsmedlen 2021 för den avgiftsfinansierade verksamheten.        

     

Sammanfattning av ärendet 
Efter genomgång av läget inom VA-enhetens investeringsprojekt har det 
konstaterats efter genomförd projektering och upphandling att några projekt 
blivit dyrare än beräknat, se skrivelse. För att få finansiering för dessa projekt 
föreslår VA-enheten, enligt skrivelsen i ärendet, att budgetmedel från andra 
projekt som inte kommer att verkställas budgeteras om till de projekt som har 
blivit dyrare än beräknat.  

 

Ärendet föredras av controller Andreas Johansson.  

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelsen om Ombudgetering av 2021 års investeringsbudget för 
avgiftsfinansierad verksamhet teknisk nämnd 2021-09-08 

Skrivelse ombudgetering VA-verksamheten september 2021        

     

     

Beslut skickas till 
VA-chef 
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§ 116  

Anmälan av delegationsbeslut 2021-09-28 

Dnr 2021-000022  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 

att godkänna skrivelsen med fattade delegationsbeslut. 

     

     

Handlingar i ärendet 
Sammanställning av delegationsbeslut 2020-10-20, 2021-08-18 - 2021-09-21 
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§ 117  

Meddelanden och skrivelser 2021-09-28 

Dnr 2021-000023  

Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 

att lägga meddelande och skrivelser till handlingarna. 

     

     

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen 

Protokollsutdrag 2021-09-06 § 177 Innovationsmedel 2021 

Program/event Mobilitetsveckan 2021-09-16 

 

Bygg- och miljönämnden 

Begäran om yttrande om sanktionsavgift Skammarp 4:1 och Värby 44:1 

 

Pensionärsrådet 

Protokollsutdrag 2021-06-17 § 24 Övriga frågor - Kommunens oklippta gräsytor 

 

Privatperson 

Överklagan - Protokollsutdrag 2021-08-24 § 92 Idé Svedala - förslag om 
belysning & asfaltering - Grusstigen Bantisteln i Bara 

 

Trafikingenjör 

Information rörande en felskrivning i Trafikförordningen under perioden 2020-
12-01 till 2021-05-31 – och konsekvenserna av detta 

 

Projektenheten 

Yttrande till Bygg- och miljönämnden kring marklov för Bara Backar 2021-08-31     

     

 

 


